
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 26. 2. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: doc. MUDr. M. Anders, Ph.D., prof. MUDr. R. Brůha, CSc., prof. MUDr. T. Grus, 
Ph.D., MUDr. M. Vejražka, Ph.D., K. Otrubová 

Neomluven: MUDr. O. Raška, Ph.D. 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK, zahájila zasedání v 16:05 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. a A. Chochola. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu. 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS byli 
seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda má někdo připomínky k návrhu 
programu. Poté vyzvala k hlasování o schválení níže uvedeného programu zasedání. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 
1. LF UK, čl. 6, bod 4 (2 minuty) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení zápisu o hlasování per rollam ve věci 
„Vyhlášení voleb kandidáta na funkci děkana“ (2 minuty) 

6. doc. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK – splněné a 
nesplněné plány, cíle do budoucna (5 min) 

7. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK – splněné a 
nesplněné plány, cíle do budoucna (5 min) 

8. M. Višňa – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK – splněné a nesplněné plány, cíle 
do budoucna (5 minut) 

9. Různé (15 min) 

K navrhovanému programu zasedání neměl nikdo připomínky. 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání v předloženém znění. 
24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 
Pan děkan podal informace z kolegia děkana a z rozšířeného kolegia rektorky: 



• Přihlášky ke studiu pro akademický rok 2024/2025 lze podávat do 29. 2. 2024; počty 
zatím podaných přihlášek (česká paralelka kolem 5 000) nijak nevybočují oproti minulým 
rokům; zatím bylo podáno cca 2.300 přihlášek na SP Všeobecné lékařství, cca 700 na SP 
Zubní lékařství; cca 1 700 přihlášek na bakalářské studijní programy a cca 300 přihlášek 
na navazující magisterské studium. Nově bude otevřen NMgr SP Aplikovaná fyzioterapie, 
na který bylo zatím podáno 125 přihlášek. 
Na anglickou paralelku bylo zatím podáno 260 přihlášek – přijímací zkoušky v některých 
zemích již začaly, nadále pokračuje propagace fakulty. Nově bude otevřen navazující 
magisterský studijní program Adiktologie v angličtině. 

• Podpora nelékařských studijních programů; ministerstvo školství by mohlo podpořit 
z našich SP studium všeobecné sestry a nutričních terapeutů, zatím však jednání 
pokračují. 

• V průběhu února 2024 byly podány mezisektorové projekty pro spolupráci s firmami – 
řešitelé doc. Mlček a prof. Kmoch. 

• Anglická paralelka – od akademického roku 2025/2026 je navrhováno přejít na platbu 
školného v eurech; výše školného by měla být v zásadě stejná; 

➢ Vydávání digitálního diplomu; 

➢ Pro přijaté studenty připravit 2týdenní adaptační pobyty v měsíci září; 

➢ Začít připravovat kurzy v AJ; 

➢ Řešení stipendií a splátek – budou podány konkrétní návrhy. 

• Ekonomika – zpráva bude předložena po zhodnocení rozpočtu na r. 2023; předběžně 
vyrovnaný výsledek. 

• Kampus Albertov 
➢ Byl vybrán dodavatel, nikdo výběr nerozporoval; 
➢ Smlouva by měla být podepsána; 
➢ Připravuje se vize ve spolupráci s MFF a PřF, následně pak provozní smlouvy; 
➢ Změna výzvy MŠMT ohledně dělení prostředků z NPO a následné jednání na RUK 

– dopisy fakult z Hradce Králové a „albertovských“ fakult; 
➢ Jednání ekonomické komise AS UK bude probíhat 19. 3. 2024. Prof. Zima 

informoval přítomné, že bude v této souvislosti jednat s panem děkanem 
Rokytou a dále bude zjišťovat, jaké budou možnosti na posílení programu NPO 
v následujících dvou letech. 

• SIM centrum 
➢ KD potvrdilo prioritu a z hlediska financování je možno financovat ze 

současných zdrojů; 
➢ Stavební povolení má být vydáno do konce února; 
➢ Příprava realizace; 
➢ Vybavení z projektu ERDF+; 
➢ Úmyslem je vytvořit samostatné fakultní pracoviště. 

• Různé (informace z KD) 
➢ Využívání prvků distančního vzdělávání v prezenční formě studia; 
➢ V rámci kolegia děkana návštěva rektorky a členů jejího kolegia (termín zatím 

není znám) a snídaně s paní rektorkou; 
➢ Minulý týden proběhl na fakultě seminář na téma Umělé inteligence; 
➢ UK připravuje novelu studijního a zkušebního řádu; 
➢ Hodnocení vědy na UK; 



➢ Příprava akreditace doktorského studijního programu Experimentální 
intenzivní medicína; 

➢ Byly uděleny AZV granty – zde jsme byli samostatně méně úspěšní oproti 
GAČRu, další granty jako spoluřešitelé VFN 

Paní předsedkyně poděkovala panu děkanovi za přednesené informace a vyzvala přítomné 
k diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 

A. Rashovska podala informace z jednání, které proběhlo dne 9. 2. 2024 

• zvolen předseda AS UK JUDr. J. Staša a místopředseda AS UK RNDr. A. Farkaš; 

• bylo zvoleno předsednictvo AS UK ve složení: prof. MUDr. Z. Moťovská (3. LF); Mgr. K. 
Šima (FF); Bc. V. Vohlídková (PedF); K. Mikulčák (LFP); 

• ustaveny komise: ekonomická, studijní, sociální, legislativní, IT, komise pro vědu, 
komise pro třetí roli, petiční komise 

V navazujícím zasedání vystoupila J.M. paní rektorka UK 
• UK stále v kontaktu s rodinami obětí FF (14 rodin), zatím si rodiny nepřejí medializování 

jmen, jsou vděční za přístup UK, která jejich identitu "tají"; 
• Pravděpodobně bude vyrobena pamětní deska, kde by se jména obětí uvedla (po 

souhlasu rodin = valná většina se přiklání k variantě uvedení jmen obětí na desku) 

Vnitřní předpisy UK – byly předloženy následující materiály: 

• Dílčí změna Jednacího řádu AS UK (č.j. 10/2024); 
Vzetí modifikace předkladatele za základ dalšího projednávání. 

• Dílčí změna Studijního a zkušebního řádu UK (č.j. 11/2024); 
Přijata v souvislosti s tragickou událostí na FF na návrh rektorky. 

Právní jednání 
• Dodatek ke smlouvě o dílo se společností Mephared (Hradec Králové) 

Předmětem 3 změny: 
1. započtení více a méněprací – výsledkem celkové snížení ceny o 30 mil. CZK bez 

DPH 
2. posun milníku č. 5 o 40 dnů (termín plnění) - jako UK hledáme prostor pro snížení 

nákladů 
3. způsob komunikace mezi UK a zhotovitelem – změna nemá dopad do ceny díla 

• Smlouva o dílo UK – výstavba Kampusu Albertov – Biocentrum 
➢ Smlouva předložena jako hotová 
➢ Hlavní změna – uveden konkrétní dodavatel 
➢ Drobné změny v materiálech vyvolané dodávajícími firmami 

Pan prof. Zima informoval přítomné, že se zúčastnil dvou debat, a to k tzv. 
studentokreditům a k profesním programům. A. Karas informoval o rozdělování peněz dle 
KENů. Pan děkan doplnil, že KEN se neruší, ale snižuje se jeho podíl na rozdělování 
peněžních prostředků. 

5. Schválení zápisu o hlasování per rollam ve věci „Vyhlášení voleb kandidáta na funkci 
děkana“ (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy vyhlašuje volbu kandidáta na funkci 

děkana 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy (dále jen „1. LF UK“) pro funkční období 2024–

2028 v souladu se zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, a podle 



Jednacího řádu Akademického senátu 1. LF UK a stanoví harmonogram pro projednání 

návrhů na kandidáta na funkci děkana 1. LF UK. 

Harmonogram: 

4. 3. 2024 ve 12.00 hodin uzávěrka registrace návrhů na kandidáta na funkci děkana 1. LF 
UK 

7. 3. 2024 vyhlášení navržených na kandidáta na funkci děkana 1. LF UK 

11. 3. – 12. 4. 2024 volební kampaň v souladu s Jednacím řádem AS 1. LF UK 

8. 4. 2024 od 16.00 hodin prezentace navržených na kandidáta na funkci děkana 1. LF UK 
členům AS 1. LF UK ve velké zasedací místnosti, Na Bojišti 3, Praha 
2 

10. 4. 2024 od 14.30 hodin prezentace navržených na kandidáta na funkci děkana 1. LF UK 
akademickým pracovníkům, studentům a dalším zaměstnancům 
1. LF UK v posluchárně Purkyňova ústavu 

15. 4. 2024 od 16.00 hodin mimořádné zasedání AS 1. LF UK k projednání návrhů na 
jmenování děkana – volba kandidáta na funkci děkana (bez 
rozpravy). 

Podmínky registrace kandidáta na funkci děkana 1. LF UK 

Návrhy na kandidáta musí být odevzdány do 4. 3. 2024 do 12.00 hodin k rukám předsedy 

volební komise prostřednictvím podatelny 1. LF UK, Kateřinská 32, Praha 2. 

Návrh musí být jasně označen nápisem “VOLBA DĚKANA” a musí obsahovat: 

• Návrh na registraci kandidáta – podaný jedním členem AS 1. LF UK nebo 30 členy 
akademické obce 1. LF UK (vzor petičního archu v příloze – jméno a podpis 
navrhovatele/navrhovatelů a jejich pracoviště/studijní program a ročník) 

• Jméno a příjmení kandidáta 

• Charakteristiku kandidáta (profesní kariéra, veřejné funkce, publikační činnost, 
vědecká aktivita, pedagogické zkušenosti) 

• Datum narození 

• Pracoviště a kontakty 

• Koncepci programu kandidáta 

• Písemný souhlas kandidáta s projednáním a uveřejněním Charakteristiky kandidáta a 
Koncepce programu na úřední desce fakulty a webových stránkách fakulty 

Návrh na registraci může být doplněn zdůvodněním návrhu navrhovatelem/navrhovateli 
nepřesahujícím 1 normostranu (1800 znaků). 

Veškeré informace budou uveřejněny na úřední desce a webových stránkách fakulty. 

Doplňující informace pro uchazeče o kandidaturu: 

Funkce děkana je funkcí podle z. č. 451/1991 Sb., kterým se stanoví některé další předpoklady 
pro výkon některých funkcí ve státních orgánech a organizacích České a Slovenské Federativní 
Republiky, České republiky a Slovenské republiky, v platném znění, (tzv. lustrační zákon).  

Skutečnost, že kandidát splňuje předpoklady pro výkon funkce podle lustračního zákona, se 
dokládá: 

• osvědčením podle § 4 odst. 1 lustračního zákona a  

• čestným prohlášením podle § 4 odst. 3 lustračního zákona. 



Vzhledem k tomu, že lednové zasedání AS 1. LF neproběhlo a vyhlášení voleb na kandidáta 
na funkci děkana bylo odsouhlasena per rollam (viz příloha č. 1), vyzvala paní předsedkyně 
přítomné členy k regulérnímu odsouhlasení níže uvedeného návrhu usnesení: 

Akademický senát 1. LF UK schválil per rollam většinovým poměrem 27:0:0 následující 
usnesení: 

Akademický senát 1. lékařské fakulty vyhlásil dne 8. 1. 2024 volbu kandidáta na funkci 
děkana 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy pro funkční období 2024-2028. Volba 
kandidáta na funkci děkana se uskuteční dne 15. dubna 2024. Další důležité termíny viz 
harmonogram. 

24:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

6. Informace studijní komise AS 1. LF UK – splněné a nesplněné plány, cíle do budoucna (bez 
podkladového písemného materiálu) 

Předseda komise prof. Havránek sdělil přítomným, že studijní komise se během loňského 
roku sešla několikrát, a to jak fyzicky, tak i on-line a dostala k řešení dlouhodobé úkoly, 
které nejsou řešitelné, resp. splnitelné během jednoho roku: 

• nízká účast studentů na přednáškách – kvalitní přednáška si své posluchače musí najít 
a pokud na ně posluchači nechodí, je nutné hledat problém rovněž uvnitř. Reklama 
předmětu stojí na přednášejícím konkrétního předmětu; 

• uznávání kreditů ze zahraničí – probíhá monitoring, jednoznačné východisko zatím 
nevidí; 

• povinnost 100% docházky – vyžadovat 100% docházku je zbytečné (mohou se 
vyskytnout problémy v rodině, dotyčný onemocní, mimoaktivity na anatomickém 
ústavu, atd.); na druhé straně jsou i tací studenti, kteří toho mohou zneužívat; 

• umožnit vykonání předstátnicové stáže mimo fakultu – problematika chybějícího PR; 

• rozsah znalostí ke zkoušce – je v řešení v souladu s pedagogickou komisí, jak udělat 
zkoušky co nejvíce objektivní; 

• interní krizová služba pro studenty – mediátorka na 1. LF MUDr. S. Arientová, která 
má za úkol budování příjemného klimatu mezi studenty a fakultou; 

• propagace 1. LF na SŠ – je z větší části vyřešená. 

Komise se dále zabývala podmínkami přijímacího řízení pro anglickou paralelku, zabývala 
se stížnostmi studentů na nerovné podmínky, monitorovala vývoj studia PhD v rámci 
návrhu nového vysokoškolského zákona, podporou pedagogických dovedností pro nově 
nastupující pedagogy atd. 

V závěru předseda studijní komise poděkoval všem členům za jejich spolupráci. Paní 
předsedkyně informovala přítomné, že přednesené body bude tlumočit na kolegiu děkana. 

7. Informace legislativní komise AS 1. LF UK – splněné a nesplněné plány, cíle do budoucna 
– pro nemoc předsedy komise byl tento bod přesunut na březnové zasedání AS. 

8. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK – splněné a nesplněné plány, cíle do budoucna 
(bez podkladového písemného materiálu) 

Předseda p. Višňa oznámil, že komise se schází vždy v pondělí před jednáním AS a k řešení 
obdržela komise 4 body, a to: 

1. splátkový kalendář pro anglickou paralelku – je v řešení; 
2. vybudování zázemí pro studenty – je v řešení společně s panem děkanem a paní 

tajemnicí, jedná se o prostory v rámci Purkyňova ústavu a Faustova domu; 



3. personální politika – stran náboru motivace nových vyučujících – vyplatí se mít větší 
úvazek ve zdravotnictví než na fakultě 

4. výpočet, kolik stojí výuka jednoho studenta medicíny – lze provést dvěma způsoby, ale 
je nereálný 

5. plány do budoucna – výstavba na Albertově; účetní uzávěrka za minulý rok, čerpání 
rozpočtu a další budou projednávány průběžně, tak jak budou jednotlivě 
představovány. 

Paní předsedkyně opět oznámila přítomným, že důležité body bude tlumočit na kolegiu 
děkana, zejména vyčíslení, kolik stojí výuka studenta na anglické paralelce, je však nereálné. 

9. Různé 

Doc. Angerová připomněla všem členům předem zaslaný harmonogram vyhlášení voleb na 
kandidáta děkana. 4. 3. je uzávěrka registrace návrhů na kandidáta děkana a bude 
oznámeno, kolik obálek bylo na podatelnu odevzdáno. 

Prof. Koziar Vašáková podala informaci o tom, že byla oslovena paní proděkanka 
Martínková ve věci vydávání diplomů v AJ pro studenty anglické paralelky – věc je v řešení, 
je velice komplikovaná a mohla by být realizována na začátku příštího akademického roku. 

20. 2. obdržela paní předsedkyně AS e-mailem od tajemnice legislativní komise AS UK 
žádost k vyjádření, týkající se projednání návrhu změny Pravidel hospodaření UK. AS UK jej 
bude projednávat na svém březnovém zasedání. V příloze byl 
zaslán harmonogram projednávání a výzva k předložení stanovisek. 

Abychom o tomto bodu nemuseli hlasovat opět per rollam, požádala paní předsedkyně 
přítomné, zda lze do programu zasedání navíc zařadit další bod, a to „Dílčí změna pravidel 
hospodaření UK“. 

23:0:1 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

10. Dílčí změna Pravidel hospodaření UK 

Předložený materiál navazuje na materiál „Novelizace Pravidel hospodaření a opatření rektora 
k čerpání sociálního fondu – ideový záměr“, projednaný KR dne 4. 12. 2023, RKR dne 11. 
12. 2023 a plénem AS UK dne 15. 12. 2023. 

Na základě závěrů těchto projednání je předkládán připravený návrh III. změny Pravidel 
hospodaření Univerzity Karlovy. Tento návrh obsahuje, zejména s ohledem na vládní 
konsolidační balíček, tyto změny: 

• Sjednocuje se výše tvorby sociálního fondu na 1 % z hrubých mezd (místo dosavadního 
rozmezí 1,3 % až 2,0 %). 

• Doplňuje se, že nejméně 50 % přídělu do sociálního fondu musí být použito na příspěvky 
na produkty spoření na stáří zaměstnanců, které jsou osvobozeny od daně z příjmů 
fyzických osob. 

• Doplňují se příspěvky na zákonem nově zavedený dlouhodobý investiční produkt. 

• Doplňuje se, že základní podmínky pro přiznání příspěvků na produkty spoření na stáří 
zaměstnanců budou stanoveny opatřením rektora. 

• U příspěvků na stravování se doplňuje stravenkový paušál. 

• U příspěvků na předškolní vzdělávání se doplňuje příspěvek na vzdělávání v dětské 
skupině. 

• Doplňuje se možnost vyplácet část benefitů i z jiných zdrojů než ze sociálního fondu. 

Předložený materiál byl schválen Kolegiem rektorky dne 5. 2. 2024 a projednán dne 12. 2. 
2024 Rozšířeným kolegiem rektorky. 



Přílohy: 

1. Pravidla hospodaření UK – úplné znění s vyznačenými změnami dle návrhu III. změny 

2. Návrh III. Změny Pravidel hospodaření UK 

Návrh usnesení: AS 1. LF bere na vědomí předložený návrh změny Pravidel hospodaření 
Univerzity Karlovy. 

22:0:2 (pro : proti: zdrželo se) schváleno 

 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 18. 3. 2024. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 8. 3. 2024 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů 
nejpozději do11. 3. 2024. 
 

Zasedání bylo ukončeno v 17:00 hodin. 

prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 
předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Ověřili: prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. 

A. Chochola 


